
INVITATION 
KOM MED TIL DIALOGMØDE OG MØD DIN  

KREDSBESTYRELSE I HILLERØD  
26. NOVEMBER KL. 16 - 18 

 
Referat  
 
”Parkinsonforeningen kæmper for at sikre de bedst mulige livsvilkår for mennesker  

med Parkinson og de pårørende, og arbejder for en verden uden parkinson.”  

Her i Nordsjælland vil vi rig1g gerne være i tæt kontakt med dig/jer som er medlem af 
Parkinsonforeningen, for at få en spændende dialog samt inspira1on og ideer 1l at arbejde for 
denne vision.  

Det vil glæde os at se dig på vores næste dialogmøde, som a?oldes i Hillerød kommune og vi 
håber at se dig/jer. Se nedenfor for at se hvilke emner, der er på programmet.  

Tirsdag den 26. november 2024 kl. 16.00 – 18.00 
Mødelokale BELLIS 

Grønnegade Centret 
Grønnegade 1 
3400 Hillerød 

Arrangementet er gra1s, men af hensyn 1l det prak1ske er 
1lmelding nødvendig via hEps://parknord.nem1lmeld.dk/72/ 

Med venlig hilsen 

Nordsjællandskredens Parkinsonbestyrelse 



Søren Kierkegaard skrev:  

“At man, naar det i Sandhed skal lykkes en at føre et Menneske hen til et bestemt Sted, først og fremmest maa passe 
paa at finde ham der, hvor han er og begynde der. Dette er Hemmeligheden i al Hjælpekunst. 

På mødet er der følgende emner: 

1. Orientering ved formanden, herunder 
a. Præsenta1onsrunde 
b. Formålet med denne møderække 

 
Inger Albertsen bød velkommen >l mødet og orienterede om formålet med mødet som er dialog 
med medlemmerne, inspira>on og ideer >l bestyrelsens arbejde med visionen som nævnt i 
invita>onen. Inger Albertsen supplerede med en orientering om Parkinsonforeningens nye 
strategi for 2025-2027.  

Fra Kredsbestyrelsen deltog udover Inger Albertsen, Camilla Juel Madsen og Jan Lange. 
 
HereLer præsenterede mødedeltager sig. Vi var i alt 12 deltagere i mødet. 
 

2. Ældrereform og samarbejde med Hillerød kommune 
a. Hvilke forventninger har vi 1l kommunen mht. støEe og hjælp 1l vore medlemmer 
b. Det gode samarbejde mellem pårørende og ældreplejen 
c. Er der andre pa1enMoreninger, hvor et samarbejde vil være relevant? 

Vi tænker, at ovennævnte spørgsmål kan blive diskuteret i mindre grupper og derved hente 
input og klæde hinanden på ;l det videre arbejde 
 
Jan Lange orienterede om ældrereformen som skal besluOes i Folke>nget inden sommerferien i 
2025. 
 
HereLer drøLede mødedeltagerne dagsordenens temaer i to grupper og i plenum som oplistet i 
punkterne på dagsorden. Se opsamlingen på dialogen nederst i referatet. 

3. Mangler der en Parkinsoncafé i Hillerød 
a. Hvornår skulle cafémøderne eventuelt ligge? – dag og 1dspunkt 
b. Hvor skulle det foregå? 
c. Er der interesserede, som vil stå for møderne (i samarbejde, evt. på skiR)? 

Vi tænker at disse spørgsmål kan blive diskuteret i mindre grupper – så man kan inspirere hinanden 
hen over bordet 

4. Input Yl kredsbestyrelsen – med udgangspunkt i Parkinsonforeningens vision:  
At mennesker med Parkinson og de pårørende lever et godt liv med høj livskvalitet. 
At samfundet kender til Parkinson sygdom og til mennesker med Parkinson og deres livssituation. 
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At kommende generationer ikke får Parkinsons sygdom. 
Hvad kan du gøre? 
Hvad kan bestyrelsen gøre? 
Hvad kan kommunen gøre? 
Hvad kan Hovedforeningen gøre? 
Hvad kan politikerne gøre? 
Dialog – evt. i grupper - om deAe 

5. Har vi de rigYge Ylbud i Hillerød området Yl 
a. Yngre med Parkinson  
b. Erhvervsak1ve 
c. Pårørende 

6. Ordet er frit – er der emner, som vi mangler at tale om? 

7. Afrunding og afslutning 

Kredsbestyrelsens dialogmøder holdes:  
30.09.2024 i Helsingør (er aLoldt) 
26.11.2024 i Hillerød 
25.02.2025 i Frederikssund 
28.04.2025 i Fredensborg (dato er ikke endeligt bekræSet) 
 
Opsamling på mødets dialoger i grupper og plenum i punkRorm: 

Manglende hjælp >l ny-diagnos>cerede med Parkinson Sygdom. 
Generelt er der et stort behov for, at hjælpen som gives er relevant og målreOet. 
Når diagnosen Parkinson Sygdom er s>llet, kan vente>den på 1. samtale med neurolog være lang. 
Usikkerhed om medicinering og vejledning i indtagelsen af samme. 
Råd og vejledning om Parkinson sygdom eLerlyses generelt. 
Råd og vejledning om rehabilitering herunder vederlagsfri fysioterapi eLerlyses. 
AZlaring af formålet med Parkinson Caféer eLerlyses. 
Informa>on om Kredsens og Caféernes ak>viteter ønskes. 
Oplysning om hvor informa>on kan findes eLerlyses, som fx foreningens Hjemmeside, Facebook mv. 
Informa>on og kommunika>on via nyhedsbreve om ak>viteter eLerlyses. 
Ak>viteter både i regi af Hovedforening, kredse og caféer skal relatere sig >l Parkinson Sygdom, så deltagerne føler, at ”
der er kød på” ak>viteten og måske netop afspejler foreningens vision: ”Aldrig alene med Parkinson!” 

Mødet konkluderede, at der er behov for et møde om etablering af en Parkinson Café i Hillerød Kommune. Bestyrelsen 
indkalder >l et møde i begyndelsen af 2025 om deOe. 

Referent Jan Lange. 
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